

ISSN 1671-170X
CN33-1266/R

肿瘤学杂志

ZHONGLIUXUE ZAZHI

JOURNAL OF
CHINESE ONCOLOGY



浙江省肿瘤医院
浙江省抗癌协会



ISSN 1671-170X



04>

9 771671170118

2012年第18卷第

4期

中国科技核心期刊 中国科技论文统计源期刊 中国抗癌协会系列杂志

肿瘤学杂志

2012年第18卷
第4期目次

Journal of Chinese Oncology 2012, Vol.18, No.4 Contents

《肿瘤学杂志》中国科技核心期刊

电子投稿 zlxzz04@126.com

专题报道 Special Reports

胃癌研究专题

- Reg IV 与胃癌腹腔转移的相关性研究.....应莉莎 顾琳慧 杜灵彬等(241)
The Correlation of Reg IV with Peritoneal Metastasis in Gastric Cancer.....YING Li-sha, GU Lin-hui, DU Ling-bin, et al.
microRNA-212 在胃癌中的表达及临床意义.....蒋佩佩 胡畅远 武文一等(246)
Expression of microRNA-212 in Gastric Cancer and Its Clinical Significance.....JIANG Pei-pei, HU Chang-yuan, WU Wen-yi, et al.
胃癌患者紧密连接蛋白 1 的表达及意义.....杨巍 谷小虎 苏晓晖等(250)
Expression of Zonula Occludens-1(ZO-1) in Gastric Cancer and Its Significance.....YANG Wei, GU Xiao-hu, SU Xiao-hui, et al.
IGF-1 在胃癌组织中的表达及其与浸润转移的关系.....罗祖炎 李博 徐文娟等(254)
Expression of IGF-1 in Gastric Cancer and Its Relationship with Cancer Invasion and Metastasis
.....LUO Zu-yan, LI Bo, XU Wen-juan, et al.
适形放疗加同步化疗治疗局部晚期胃癌的疗效观察.....戴群 卢峰 梁万霞等(259)
Effect of Concurrent Conformal Radiotherapy and Chemotherapy for Locally Advanced Gastric Cancer
.....DAI Qun, LU Feng, LIANG Wan-xia, et al.
复发性胃癌再次手术的临床意义.....祖朝兵 陶厚权(263)
Significance of Reoperation for Recurrent Gastric Cancer.....ZU Chao-bing, TAO Hou-quan

基础·临床研究 Basic and Clinical Research

- 高能 X 线和人参皂甙 Rb₁ 对人脑胶质瘤细胞 SHG-44 的影响.....问静 何侠 赵洪瑜等(266)
Effects of High Energy X-ray and Ginsenoside Rb₁ on Human Glioma SHG-44 Cell.....WEN Jing, HE Xia, ZHAO Hong-yu, et al.

- 蜂房提取物抑制 H₂₂ 小鼠移植瘤增殖的作用研究 姚 娜 刘艳红 张 红等(270)
Study of the Inhibitory Effect of Nidus Vespa Extracts on Proliferation of H₂₂ Transplanted Tumor in Mice YAO Wei, LIU Yan-hong, ZHANG Hong, et al.
- 美洲大蠊提取物 C II -3 对 H₂₂ 肝癌小鼠血管生成作用的研究 陈俊雅 耿 玲 张旭强等(274)
Effect of *Periplaneta Americana* Extract C II -3 on Angiogenesis in H₂₂ Hepatoma-bearing Mice CHEN Jun-ya, GENG Ling, ZHANG Xu-qiang, et al.
- 帕洛诺司琼在局部晚期鼻咽癌同步放化疗中止吐作用研究 童 琴 何振宇 孙家媛等(277)
The Efficacy of Palonosetron for Prevention of Concurrent Radiochemotherapy Induced Nausea and Vomit in Patients with Locally Advanced Nasopharyngeal Carcinoma TONG Qin, HE Zhen-yu, SUN Jia-yuan, et al.
- 多处方剂量融合调强计划设计技术在鼻咽癌放疗中的应用 王 勇 单国平 倪玲琴等(281)
Application of Intensity-modulated Plan Design Technology with Integrated Multi-prescription Dose for Patients with Nasopharyngeal Carcinoma WANG Yong, SHAN Guo-ping, NI Ling-qin, et al.
- 宫颈癌患者手术前后血清 TK1 检测的临床意义 万晓晨 陈肖波 范芳华等(286)
The Clinical Significance of Serum Thymidine Kinase 1 in Patients with Cervical Cancer Pre- and Post-operation WAN Xiao Chen, CHEN Xiao-bu, FAN Fang-hua, et al.
- 亮菌口服溶液改善癌症患者生活质量的临床对照研究 孙 彤 王小磊 陈婷婷(290)
A Comparative Study of Oral Liquid of *Armillariella Tabescens* on Improving the Quality of Life in Patients with Cancer SUN Tong, WANG Xiao-lei, CHEN Ting-ting, et al.

综 述 Reviews

- WISP-1/NGX6 和 G3BP/TIP30 基因表达对肿瘤细胞增殖转移的影响 秦 杰 陈 瑾 黄守国(294)
The Effect of WISP-1 / NGX6 and G3BP/TIP30 Gene Expression on Tumor Cell Proliferation and Metastasis QIN Jie, CHEN Jin, HUANG Shou-guo
- Dicer 在肿瘤中的研究进展 曹文明 王晓稼(298)
Advances in Research of Dicer in Cancer CAO Wen-ming, WANG Xiao-jia
- oh³dG 在恶性肿瘤中的研究进展 王 建(302)
Research Progress in oh³dG for Cancer WANG Jian

经验交流 Communications

- 荧光原位杂交与免疫组化法检测乳腺癌 HER-2 表达的临床意义 姚国栋 侯明星 袁宏伟等(306)
Fluorescence *in situ* Hybridization and Immunohistochemistry in Detection of HER-2 for Breast Cancer YAO Guo-dong, HOU Ming-xing, YUAN Hong-wei, et al.
- CT 引导 18G 活检枪经皮穿刺对前纵隔病变的诊断价值 景晓春 王 栋(309)
CT-guide Percutaneous Biopsy with 18G Gun in the Diagnosis of Anterior Mediastinum Lesions JING Xiao-chun, WANG Dong
- CEA、CYFRA21-1、CA125 检测在肺癌诊断中的应用 沈建人(311)
The Value of CEA, CYFRA21-1 and CA125 in the Diagnosis for Lung Cancer SHEN Jian-ren

伽玛刀治疗 57 例局部晚期原发性肝癌 蔡君 李爽 梁亥等(313)

Gamma Knife in the Treatment for 57 Cases with Locally Advanced Primary Liver Cancer

..... CAI Jun, LI Shuang, LIANG Gai, et al.

唑来膦酸治疗非小细胞肺癌骨转移疗效及安全性的临床研究 曾爱屏 于起涛 周韶璋等(315)

Clinical Study of Efficacy and Safety of Zoledronic Acid in Treatment for Non-small Cell Lung Cancer with

Osseous Metastasis ZENG Ai-ping, YU Qi-tao, ZHOU Shao-zhang, et al.

皮肤钙化上皮瘤的超声诊断体会 冯萍 徐明民 陆宁等(317)

Ultrasonography for Dermatic Calcifying Epithelioma FENG Ping, XU Ming-min, LU Ning, et al.

短篇报道 Case Reports

肺鳞癌十二指肠转移 1 例报道 朱虹 李小静 王洪林(319)

Duodenal Metastases from Primary Squamous Cell Carcinoma of the Lung: One Case Report

..... ZHU Hong, LI Xiao-jing, WANG Hong-lin

读者·作者·编者 Reader·Author·Editor

第五届浙江省胸部肿瘤论坛暨长三角专家峰会征文(第一轮通知) (262)

《肿瘤学杂志》投稿须知 (280)

英文审校 高永良 责任编辑 戴丽琼 夏庆民

肿瘤学杂志(月刊)

第 18 卷第 4 期(总第 116 期)
2012 年 4 月 20 日出版 1995 年创刊

主 管 浙江省卫生厅
主 办 浙江省肿瘤医院
浙江省抗癌协会
协 办 全国肿瘤防治研究办公室
中国癌症基金会
中国生物医学工程学会
肿瘤靶向治疗技术分会
出 版 浙江《肿瘤学杂志》社
杭州市半山桥广济路 38 号(310022)
电话 (0571)88122280
传真 (0571)88147297
电子信箱 zlxz04@126.com

名誉社长 余传定
社 长 毛伟敏
主 编 毛伟敏
编辑部主任 夏庆民
印 刷 杭州长命印刷有限公司
广告经营许可证 3300004000056
国内发行 浙江省报刊发行局
订 阅 全国各地邮局

Journal of Chinese Oncology (Monthly)

Vol.18, No.4
Established in 1995
Charged with
Sponsored by
Assisted by
Published by
Honorary Editor
Director of Journal Agency
Editor in Chief
Editorial Director
Printer
Subscriptions
Domestic
Foreign
YU Chuan-ding
MAO Wei-min
MAO Wei-min
XIA Qing-min
Hangzhou Changming Printing Co.Ltd.
Distributor Zhejiang Post Office
Local Post Office
China National Publishing Industry Trading Corporation(P.O.Box 782, Beijing, China)